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V Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego III kadencji 

Protokół z dnia 27 lutego 2007 roku 

Sesję otworzył Wiceprzewodniczący Rady Franciszek Soliński. Powitał radnych i zaproszonych 
gości. Wiceprzewodniczący stwierdził prawomocność zwołania obrad i quorum. 

Punkt 2  Przyjęcie porządku obrad 

Starosta prosił o wniesienie do porządku sesji jako punkt 14 a projektu uchwały w sprawie 
określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przyznanych Powiatowi Wrocławskiemu na rok 2007.  Decyzję                         
o przyznaniu środków otrzymaliśmy bardzo późno. Zarząd dokonał podziału otrzymanych 
pieniędzy w porozumieniu z komisją. 
Wiceprzewodniczący Rady F. Soliński poddał pod głosowanie rozszerzony o punkt 14 a 
porządek sesji. 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 
 
Punkt 3  Przyjęcie protokołu III sesji i sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu 
Wrocławskiego 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
Protokół przyjęto 20 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 
Dalsze prowadzenie obrad Wiceprzewodniczący przekazał Przewodniczącemu Rady                       
W. Szczykutowiczowi, który usprawiedliwił spóźnienie. 
 
Punkt 4   Przyjęcie budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2007 
 

W imieniu Zarządu budŜet przedstawiła Skarbnik Powiatu Wrocławskiego, która 
wyjaśniła autopoprawki w budŜecie oraz przyczyny zmian. 
1. Pierwszym źródłem autopoprawki jest podjęta w dniu 29 grudnia 2006 roku uchwała Rady 
Powiatu w sprawie zmiany wpi, a tym samym załącznika do budŜetu. Ta zmiana dotyczy 
zmian w strukturze planowanych wydatków.  
2. Kolejnym źródłem zmian ujętych jako autopoprawka jest umowa zawarta w ramach 
finansowania stypendiów. Dochody i wydatki zwiększa się o kwotę 72 723 zł. 
3. Zmiana dotyczy nowej formy finansowania oświaty. Dokonuje się zmian w systemie ujęcia 
w skutkach wydatków dotyczących PZS nr 1 w KrzyŜowicach. Nie była zaplanowana kwota 
95 000 zł na liceum profilowane, a kwota ta ujęta była w szkole zawodowej. Jest to 
poprawka za zgodą zarządu i komisji. 
4. Następnym źródłem dokonania zmian w złoŜonym projekcie budŜetu jest uchwała 
kolegium RIO odnośnie złoŜonego projektu budŜetu w roku ubiegłym. Opinia jest pozytywna, 
przy czym naleŜało dokonać pewnych poprawek – 
- między innymi wpisania dodatkowego punktu w ramach upowaŜnień dla zarządu, 
określając, Ŝe wszelkich zmian w wpi moŜe dokonywać tylko rada powiatu, 
-  ujęcie w osobnym dziale pomocy materialnej dla uczniów, finansowanej przez radę,  
-  w załączniku dotyczącym spłaty długu dodać wiersz, w którym naleŜy określić wielkość 
długu na koniec roku, 
-  zmiana dotyczy finansowania PINB. Był on corocznie dofinansowywany, tak teŜ w tym roku 
dofinansowany będzie kwotą 40 000 zł., lecz tylko do lipca, gdyŜ na mocy podjętej w roku 
ubiegłym uchwały od 1 lipca 2007 roku PZK stanie się jednostką budŜetową, 
-  ostatnim elementem autopoprawki jest zmiana załącznika dotyczącego gospodarowania 
zasobem kartograficznym i geodezyjnym. Wcześniej ujęte plany związane z realizacją 
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przychodów i wydatków tego funduszu prognozowane były w październiku ub. roku. Dane te 
uległy zmianie, weryfikacji, gdyŜ w styczniu tego roku zrealizowano zdecydowanie większe 
wpływy. Aby móc realizować zadania dokonano weryfikacji w kwocie 555 000 zł. Urealniono 
przychody i wydatki, urealniono równieŜ stan środków obrotowych. 
 Źródłem dochodów budŜetu – dotacje, subwencje, dochody ze sprzedaŜy mienia, 
wpływy komunikacyjne, wpływy z innych powiatów na dzieci, wpływy z gospodarowania 
mieniem skarbu państwa, wpływy z podatków od osób prawnych i fizycznych oraz środki 
zewnętrzne – ZPORR. 
 Odpowiednio kształtują się wydatki na drogi, oświatę, utrzymanie placówek. 
Kolejno zabierali głos przewodniczący komisji. 
Radna Jaroń poinformowała, Ŝe komisja EKS pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu.                
Po analizie wynagrodzeń potrzebne będzie uruchomienie rezerwy, gdyŜ zwiększyły się 
wskaźniki. Po spotkaniu z dyrektorami szkół Komisja uznała, Ŝe opinie o wynagrodzeniu, 
wyposaŜeniu szkół, warunkach pracy są dobre. Jednak ze względu na fakt, Ŝe zaplanowano 
utworzenie nowych kierunków kształcenia, potrzeba będzie doposaŜenia placówek. BudŜet 
dla oświaty obejmuje równieŜ zwiększoną ilość godzin pozalekcyjnych. Komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt budŜetu. 
Przewodnicząca Reps stwierdziła, Ŝe Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu. Komisja zaplanowała szczegółowo zająć się 
pomocą społeczną, na którą po konsultacji z dyrektorem PCPR przyjęto, Ŝe jest przeznaczona 
wystarczająca ilość środków.  
Przewodnicząca Komisji Transportu i Dróg równieŜ poinformowała o pozytywnej opinii. 
Potrzeb w zakresie remontów dróg jest duŜo. Ilość dokonanych inwestycji zaleŜeć będzie od 
wielkości pozyskanych środków zewnętrznych oraz od tego, ile uda się dokonać budów przy 
współudziale gmin. 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Obywateli równieŜ pozytywnie zaopiniowała budŜet, 
jednocześnie zastrzegając sobie prawo zgłaszania dofinansowania nie przewidzianych                    
w budŜecie wydatków na cele będące w kompetencji tej komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska takŜe poinformował o pozytywnej 
opinii. Ruchy w tym sektorze są niewielkie, zatem zaakceptowano projekt budŜetu. 
Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów poinformował, Ŝe przeanalizowano projekt 
budŜet i zebrano opinie wszystkich pozostałych komisji i na tej podstawie pozytywnie 
zaopiniowano przedstawiony projekt budŜetu.  
Radny Jamrozik wystąpił z pytaniem skierowanym do Starosty, dotyczącym planowanej 
modernizacji wpi. Zatem, jaki będzie zakres tych zmian ? Czy kwota 16 mln. zł. wpisana w 
budŜecie na drogi będzie utrzymana ? 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe ta sprawa nie dotyczy omawianego projektu budŜetu. 
Aktualizacje przeprowadzane będą w trakcie roku, aby wpi dostosowywać do realiów. 
Starosta odniósł się do wspólnego finansowania Powiatowego Urzędu Pracy. Sposób 
finansowania uległ zmianie w poł. 2005 roku, gdy miasto przejęło prowadzenie urzędu. Od 
tej pory miasto nie otrzymuje środków na finansowanie PUP. Powiat przeznacza określoną 
kwotę. Ten stan wspólnego utrzymania pozostaje. 
Radna Reps powróciła do stwierdzenia Przewodniczącej Wilk, Ŝe pewne inwestycje 
realizowane są wspólnie z gminami, które partycypują w kosztach zadania. Czy zatem 
planowane jest spotkanie w tej sprawie ?  
Starosta stwierdził, Ŝe współpraca z gminami jest od początku istnienia powiatu. Do tej pory 
zwyczajowo spotkania odbywały się w styczniu po zatwierdzeniu budŜetów gmin i powiatu.          
A inwestycje dokonywane są niezaleŜnie od partycypacji gmin. Spotkanie zostanie 
zaplanowane po uchwaleniu budŜetu. 

Radna Jaroń zasygnalizowała, Ŝe szczególnie mieszkańców gminy Długołęka zadowoliło 
zaplanowanie w budŜecie remontów 3 waŜnych dróg. Czy spotkania odbywają się przed 
zleceniem dokumentacji, czy po jej wykonaniu?  
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Rozmowy trwają w sposób ciągły - poinformował Starosta. Podpisywanie umów zbyt 
wcześnie byłoby niezgodne z prawem. Gminy nie mają obowiązku partycypacji inwestycji. 
Projekt dotyczący Długołęki i Kiełczowa jest w początkowej fazie realizacji. 

Przewodniczący Rady po zakończonej dyskusji przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 

BudŜet Powiatu Wrocławskiego na rok 2007 przyjęto jednogłośnie. 

Punkt 5   Uchwała w sprawie regulaminu określającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno - 
wychowawcze 

Punkt 6    Uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, za wysługę lat, 
mieszkaniowego oraz szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla 
nauczycieli 

Wicestarosta poinformował, ze projekty uchwał będące w porządku obrad w punkcie 5 i 6 
były juŜ przedstawione na poprzedniej sesji i nie wprowadzano w nich Ŝadnych zmian. 

Przewodnicząca Komisji EKS radna Jaroń potwierdziła słowa Wicestarosty, dodając,                  
Ŝe nie dokonywano zmian, gdyŜ te, musiałyby być od nowa uzgadniane ze wszystkimi 
związkami zawodowymi. Komisja sugerowała pewne poprawki, ale będą one wprowadzane 
na rok następny. Dotyczyło to m.in. stałej kwoty bazowej. Komisja oba projekty uchwał 
zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kolejno projekty uchwał. 

Uchwała będąca w porządku jaku punkt 5 sesji  została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała będąca w porządku jaku punkt 6 sesji  została podjęta jednogłośnie. 

Punkt 7 Uchwała w sprawie programu współpracy Powiatu Wrocławskiego                          
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego 

Wicestarosta poinformował, Ŝe obowiązek przedstawienia projektu uchwały wynika z zapisu 
ustawy o poŜytku publicznym i wolontariacie. Projekt ramowo określa współpracę powiatu                
z organizacjami pozarządowymi. program współpracy jest wzorowany na uchwałach z lat 
poprzednich. Był przedstawiony do akceptacji przez organizacje pozarządowe i był 
przedmiotem opiniowania przez właściwą komisję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

Punkt 8  Uchwała w sprawie wyznaczenia członków Komisji Mieszanej ds. 
Współpracy       z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska) 

Starosta nawiązał do roku 2001, kiedy to nawiązano współpracę z Departamentem Górnego 
Renu (Francja) i z powiatem Borken. Współpraca z niemieckim powiatem Borken przebiega 
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bardzo dobrze. Natomiast współpraca ze stroną francuską przebiega w sposób 
sformalizowany. Zgodnie z obustronną umową powoływana jest komisja mieszana, która 
odpowiada za wszystkie sprawy związane z kontaktami i realizacją współpracy. Ze względu 
na program współpracy Starosta przedstawił kandydatów do tej komisji: Wicestarosta 
Ireneusz Słoma, członek Zarządu Powiatu Mariusz Sołtysik i przedstawiciel głównego tematu 
(wiodącego we współpracy) przewodnicząca Komisji Transportu i Dróg Maria Wilk.  

Przewodniczący Komisji Promocji i Współpracy Zagranicznej poinformował, Ŝe pozytywnie 
zaakceptowano kandydatury. 

Radny Jamrozik zakomunikował, Ŝe radni klubu PO zagłosują przeciw takiemu składowi 
komisji, jak określił, wycieczkowej. Skład komisji mieszanej nie jest reprezentatywny. 
Poprzednio w skład tej komisji wchodzili przedstawiciele Komisji Promocji. Obecnie nie ma 
przewodniczącego komisji ani radnych, którzy nie naleŜą do koalicji rządzącej. 

Starosta odniósł się do sformułowania "komisja wycieczkowa". Są to słowa obraźliwe                   
w stosunku do radnych. Starosta zwrócił się do radnego Jamrozika, Ŝe skoro nie pamięta          
jak pracowała komisja w ubiegłej kadencji nie powinien zabierać głosu. Osoby wytypowane         
do składu komisji mieszanej, to radni, do których Zarząd ma zaufanie, bo to komisja 
odpowiedzialna za wykonanie powierzonej pracy. A radny określając takimi sławami                    
tą komisję narusza zasady dobrej pracy i wskazuje, jak odbierana jest przez radnego praca 
pozostałych radnych. NaleŜy w przyszłości zastanawiać się nad wypowiadanymi słowami. 

Przewodniczący Komisji Promocji poinformował, Ŝe 2 radnych kandydujących do komisji 
mieszanej są członkami Komisji Promocji i zwrócił się do Rady, by przyjęła zgłoszony skład 
komisji. 

Skład komisji mieszanej przyjęto 15 głosami przeciwnych było 5 radnych, wstrzymał się 1 
radny. 

Punkt 9  Uchwała w sprawie wystąpienia Powiatu Wrocławskiego ze 
Stowarzyszenia France - Pologne pour l´Europe 

Starosta wyjaśnił, ze przy zawieraniu umów o współpracy staraliśmy się, by był operator             
do współpracy, czyli stowarzyszenie lub towarzystwo. I tak było w tym przypadku. Było to 
rządowe stowarzyszenie France - Pologne, do którego mogły wstępować podmioty publiczne. 
Była to współpraca, która początkowo zaowocowała pewnymi projektami w KrzyŜowicach, 
ale stowarzyszenie to przekształciło się w stowarzyszenie France - Pologne pour l´Europe         
i stało się stowarzyszeniem osób prawnych i fizycznych. Nastąpiła zmiana tematu 
zainteresowania. Uznaliśmy, Ŝe nasza obecność tam jest niecelowa. 

Przewodniczący Komisji Promocji i Współpracy Zagranicznej stwierdził, ze po zapoznaniu się 
z opiniami na temat tego stowarzyszenia na posiedzeniu uznano, Ŝe właściwą decyzją będzie 
wystąpienie ze stowarzyszenia. 

Radni jednogłośnie podjęli decyzję o wystąpieniu ze stowarzyszenia. 

Punkt 10  Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności 
Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 
2006  

Starosta na wstępie wniósł autopoprawkę. Na stronie 3 sprawozdania wystąpił błąd w zapisie 
nazwiska. NaleŜy wykreślić błędnie wpisane nazwisko Andrzej Szawron i wpisać prawidłowe 
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Andrzej Szawan. Powiatowa Komisja Bezpieczeństwa ma inny charakter. Ustawa o policji 
wprowadziła zapis o powołaniu komisji do spraw incydentalnych na terenie powiatu. Komisja 
ta nie pracuje w sposób ciągły. I tak w ub. roku była to sprawa ptasiej grypy, nadmiernych 
warstw śniegu na dachach budynków wielkogabarytowych oraz sprawa podtopień. Skład 
komisji jest bardzo szeroki. Są to wójtowie, burmistrzowie, przedstawiciele Dolnośląskiego 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, przedstawiciele urzędu wojewódzkiego, nadzoru 
budowlanego, zarządzania kryzysowego, straŜy poŜarnej, policji, prokuratury. W zaleŜności 
od potrzeby zwoływane są posiedzenia i komisja podejmuje pracę. 

Radna Jaroń zaznajamiając się ze sprawozdaniem zauwaŜyła zapis o podtrzymaniu 
konkursów, akcji bezpieczna szkoła, bezpieczna gmina. W tym miejscu naleŜy zwrócić 
uwagę, by główne drogi prowadzące do szkół miały pobocza. To bardzo waŜny element 
bezpieczeństwa. 

Radni sprawozdanie przyjęli jednogłośnie. 

Punkt 11  Uchwała w sprawie delegowania radnych do składu Powiatowej 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Starosta przedstawił kandydatów na członków tej komisji: Przewodnicząca Komisji 
Bezpieczeństwa Obywateli RP radna Barbara Kosterska i członkini tejŜe komisji radna Ewa 
Włodarska. 

Radni jednogłośnie przyjęli propozycję delegowania radnych do Powiatowej Komisji 
Bezpieczeństwa. 

Punkt 12  Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr III /9/98 Rady Powiatu 
Wrocławskiego z dnia 29 grudnia 1998 roku w sprawie powołania 
Komisji Rady Powiatu 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska wyjaśnił, Ŝe na ostatnim spotkaniu 
stwierdzono, Ŝe nazwa komisji jest niedoprecyzowana. Przy omawianiu projektu budŜetu 
powstał dylemat, czy sprawami leśnictwa komisja moŜe się zajmować. Dlatego teŜ komisja 
wnioskuje o poszerzenie zakresu kompetencji o leśnictwo. 

Uchwałę o rozszerzeniu zakresu kompetencji komisji podjęto jednogłośnie. 

Punkt 13 Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu   Wrocławskiego 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, ze przedstawiony plan pracy został 
przyjęty jednogłośnie na posiedzeniu komisji. 

Plan pracy przyjęto jednogłośnie. 

Punkt 14  Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 
Powiatu Wrocławskiego 

Plany pracy komisji stałych przyjęto jednogłośnie. 
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Punkt 14 a Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przyznanych Powiatowi Wrocławskiemu na rok 2007 

Starosta poinformował, Ŝe ustawa o rehabilitacji zawodowej, społecznej i zatrudnieniu osób 
niepełnosprawnych określa w sposób ścisły wielkość przyznawanych środków. Zarząd                
w porozumieniu z komisją dokonał podziału otrzymanych środków. Głównym celem 
dokonywania podziału środków jest sprawne wydatkowanie otrzymanych kwot, 
odzwierciedlające zapotrzebowanie wyznaczane składanymi wnioskami. W ciągu roku, jeśli 
okaŜe się, Ŝe są takie potrzeby, środki te będą mogły być przenoszone. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia poinformowała, Ŝe Komisja zaakceptowała taki podział 
środków.  

Uchwała o podziale środków została jednogłośnie przyjęta. 

Punkt 15  Interpelacje i zapytania 

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe 19 lutego br. Wpłynęło pismo Przewodniczącej 
Komisji EKS adresowane do Zarządu (poprzez Przewodniczącego Rady), które zostało 
przekazane adresatowi. 

Punkt 16  Wolne wnioski 

Starosta poinformował, Ŝe zakończone zostały negocjacje z Politechniką w sprawie nabycia 
nieruchomości przy ul. Podwale 27. Jednak zrezygnowaliśmy z zakupu tej nieruchomości 
zabudowanej na rzecz prokuratury okręgowej, uznając interes państwa. 

Zgodnie z zapisami w budŜecie rozpoczynamy remont nieruchomości przy ul. Kościuszki,           
na który zaciągnięty zostanie kredyt hipoteczny. Przygotowane będą odpowiednie uchwały. 

Odwołano dyrektora Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich ze względu na sytuację w tej 
placówce. W porozumieniu z komisją podejmiemy decyzję, czy naleŜy wyłonić dyrektora              
w drodze konkursu, czy przekazać placówkę organizacji niepublicznej. To powinno zapewnić 
poprawę funkcjonowania. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, by przystąpiła          
do procedury przygotowywania dokumentów odnośnie absolutorium. 

Porządek obrad został wyczerpany i Przewodniczący Rady zamknął V sesję Rady Powiatu 
Wrocławskiego. 

 

 

 

Protokół sporządziła: Małgorzata Cybulska 


